
Rapport från Springerklubbens avelskonferens 1-2/10 2022 

Lördagen inleddes med fika för dom som önskade. Kl 10 inledde avelskommittén med att hälsa alla 

deltagare välkomna. Vi gick igenom dagen program och hålltider för lunch och fika. Det var 27 

personer anmälda plus 3 av medlemmarna i avelskommittén. 

Därefter hälsade vi vår föreläsare Elisabeth Rhodin, kennel Örnberget välkommen. Elisabeth är 

mycket kunnig inom avel och hälsa. Hon har lång erfarenhet dels som framgångsrik uppfödare av 

tax och även suttit många år i SKKs avelskommitté. Hon inledde dagen med att gå igenom rasens 

historia, vart har vi varit, vart är vi på väg. 

• Hur när och var har rasen uppkommit? 

• Vad är rasens användningsområde? 

• Vad har format rasens mentalitet och exteriör? 

• Hur stora har populationerna varit? 

• När stängdes stamböckerna? 

• Hur har avelsurvalet skett? 

• Hur har avelsstrukturerna sett ut? 

• Har användningsområdet för rasen förändrats över tid? 

• Vad styr avelsurvalet idag? 

Många intressanta och viktiga frågor som diskuterades vidare under dagen. 

Sedan följde en nulägesbeskrivning: Där diskuterades inavelsgrader, vikten av att hålla den så låg 

som möjligt. Diskussioner kring övriga populationer av rasen, att det hos ESS faktiskt finns tre 

populationer - standardspringer, jaktspringer samt den population som finns i USA. Den population 

som finns i USA skiljer sig en hel del från den som finns i England och övriga Europa men det är trots 

det samma ras. Möjligheter finns att hämta nytt genetiskt material från både jaktpopulationen och 

den population som finns i USA för oss som föder upp standardvarianten. Vi tog också upp detta 

med importer, kan en importerad hund tillföra nytt blod? 

Elisabeth fortsatte med ämnet avel i små populationer. Trots att ESS är en ras med många 

registreringar är den genetiska variationen inte så stor då många individer är nära släkt. Det är 

viktigt att utnyttja hela den tillgängliga populationen i avel. 

Efter lunch var det dags för nästa ämne: 

• RAS (Rasspecifika avelsstrategier) 

• RAS för Engelsk springer spaniel ska revideras under 2023. 

Elisabeth presenterade en rad punkter om vad som är viktigt att tänka på. Senare under 

eftermiddagen delades deltagarna upp i grupper för att diskutera det RAS-dokument som gäller 

idag och delge tankar inför revideringen. På kvällen bjöd klubben på middag.  

Söndagen inleddes med en presentation av en medlem ur avelskommittén. Därefter fortsatte vi 

med diskussioner gällande RAS. Sedan gick vi vidare med att gå igenom SKKs avelsdata med bl.a: 

• Vad hittar vi där? 

• Hur hittar vi informationen? 

• Hur gör vi provparningar? 

Vi avslutade dagen med gemensam lunch. Tack för en trevlig helg till er som kom! 

Hälsar Springerklubbens avelskommitté 


